
1 
 

PROTOKÓŁ NR LI/23 
 

z obrad LI sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

27 kwietnia 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny radny T.Płóciennik. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Radny A. Jaworski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Sprawy 

różne” w związku z informacjami przekazanymi przez Fundację „Eko-Lubusz”. 

Innych wniosków nie było. 

Wniosek został poddany pod głosowanie. 

Rada nie przyjęła wniosku – 8 głosów „za” wnioskiem, 12 głosów „przeciw”. 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do realizacji następnych punktów 

porządku obrad sesji. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z L sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i był dostarczony radnym razem z zawiadomieniem o sesji. 

Radna Joanna Werstler-Wojtaszek złożyła wniosek o uzupełnienie protokołu z 

poprzedniej sesji w p.16. Treść wniosku została przekazana radnym drogą elektroniczną 

przed sesją.  

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej. 

Rada nie przyjęła wniosku – 8 głosów „za” wnioskiem, 12 głosów „przeciw”. 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania nad zatwierdzeniem 

protokołu. 

Rada zatwierdziła protokół przy 12 głosach „za” i 8 „przeciw”. 

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 
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Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia przedstawionej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o wyjaśnienie do kiedy obowiązują stare, a od 

kiedy nowe stawki opłat parkingowych. 

Naczelnik WIT R. Fularski wyjaśnił, że nowe stawki obowiązują od dnia wejścia w życie 

Zarządzenia Burmistrza. 

Innych pytań nie było. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żarach 

i realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. 

Sprawozdanie w formie pisemnej było radnym dostarczone drogą elektroniczną wraz z 

pozostałymi materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionego 

sprawozdania. 

Pytań nie było. 

 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Żary o statusie miejskim za 2022 r. 

Ocena w formie pisemnej było radnym dostarczone drogą elektroniczną wraz z 

pozostałymi materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej oceny. 

Radny J. Stroynowski odczytał stanowisko Klubu Radnych PiS w sprawie noclegowni, a 

radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o dołączenie stanowiska do niniejszego protokołu. 

Następnie poprosiła o wyjaśnienia dotyczące braku miejsc w żłobkach oraz kwestii 

podwyżek wynagrodzeń w MOPS. 

Wyjaśnienia dot. noclegowni oraz wynagrodzeń w MOPS złożyła Dyrektor MOPS K. 

Pękala, a w kwestii żłobków - Naczelnik WSS K. Kozłowska. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Żarach. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LI/33/23) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy gruntu z dotychczasowymi dzierżawcami, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/34/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LI/35/23) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z 

cmentarzy komunalnych położonych na terenie Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny A. Jaworski zapytał się skąd tak duży procent podwyżki opłat? Podwyżka jest 

drastyczna. 

Burmistrz Miasta stwierdziła, że to jest opinia radnego. Pracownicy wydziału byli na 

posiedzeniu komisji i wszystko wyjaśniali. Jeżeli radny chce szczegółowych informacji 

niech złoży wniosek na piśmie. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 13 głosach „za”, 3 „przeciw” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/36/23) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LI/37/23) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2023 r.  
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Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały przekazane radnym drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 4 „przeciw” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LI/38/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w WPF. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały przekazane radnym drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 2 „przeciw” i 3 „wstrzymuję się”. Nie brał 

udziału w głosowaniu radny J. Stroynowski. 

(Uchwała nr LI/39/23) 

 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radna J. Werstler-Wojtaszek przedstawiła dwie sprawy. 

Pierwsza dotyczyła odświeżenia ścian i dostosowanie kaplicy cmentarnej do potrzeb osób 

niepełnosprawnych, druga dot. wniosku o uzupełnienie danych o organizacji przez ŻDK 

Dni Żar. 

Na koniec J. Stroynowski przedstawił pytania dot. noclegowni dla osób bezdomnych w 

Żarach.  

Innych głosów w tym punkcie porządku obrad nie było. 

 

15. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący poinformował, że do Rady Miejskiej w dniu 31.03.2023 r. (l.dz. 9203) 

wpłynął wniosek mieszkańca  dot. dokonania przez Komisję Rewizyjną kontroli w 

określonym przez wnioskodawcę zakresie. Wniosek ten został radnym przekazany drogą 

elektroniczną. W związku z tym, że wniosek jest zbieżny z wnioskiem, który już był 

rozpatrzony przez Radę w miesiącu lutym br. Przewodniczący zaproponował  

podtrzymaniem poprzedniego stanowiska Rady z zastosowaniem art. 239 § 1 kpa.  

Radna J. Werstler-Wojtaszek skomentowała wystąpienie Przewodniczącego. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania przedstawionego przez siebie 

wniosku. 

Rada przyjęła wniosek przy 12 głosach „za” wnioskiem, 1 „przeciw” i 3 „wstrzymuję 

się”. 
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Nie uczestniczyli w głosowaniu radni: A. Słodkowska, J. Werstler-Wojtaszek, 

A.Jaworski i J. Stroynowski. 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady poinformował, że radna Joanna Werstler-

Wojtaszek złożyła pismo do Rady Miejskiej w kwestii zabierania głosu w tym punkcie 

porządku obrad sesji, które następnie skomentował.  

 

Ponadto Przewodniczący Rady w imieniu stowarzyszenia APORT zaprosił radnych na 

dni otwarte schroniska dla bezdomnych zwierząt i poinformował, że następna sesja 

planowana jest na 31 maja br. na godz. 930.  Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń 

Komisji i przygotowania materiałów na sesję. 

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1035 zamknął 

pięćdziesiątą pierwszą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


